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POSLANECKÁ SNĚMOVNA
2015

7. volební období

Z Á P I S
z 22. schůze

výboru pro zdravotnictví,
která se konala 

dne 10. června 2015 

Přítomni byli poslanci:  Adam Vojtěch, Antonín Pavel, Brázdil Milan, Heger Leoš, Hnyková Jana,
Holík  Pavel,  Hovorka  Ludvík,  Kasal  David,  Koskuba  Jiří,  Kostřica  Rom,  Krákora  Jaroslav,
Mackovík Stanislav, Marková Soňa, Nohavová Alena, Nykl Igor, Pastuchová Jana, Skalický Jiří,
Svoboda Bohuslav, Štětina Jiří, Volčík Pavel, Vyzula Rostislav

Omluveni: Běhounek Jiří,  Havíř Pavel, Kaňkovský Vít

Předseda  výboru  prof.  Vyzula  zahájil  schůzi  výboru,  přivítal  všechny  přítomné  poslankyně,
poslance, zástupce z řad Ministerstva zdravotnictví a další hosty.  Dále načetl omluvené poslance.

Poté seznámil přítomné s programem schůze výboru. 

Program schůze:

1.  Vládní návrh ústavního zákona o rozpočtové odpovědnosti – EU /sněmovní tisk 411/
      Vládní návrh zákona o pravidlech rozpočtové odpovědnosti – EU /sněmovní tisk 412/

Odůvodní: zástupce Ministerstva 
financí, posl. Mgr. Soňa Marková

2. Revitalizace  hygienické  služby  –  vyhodnocení  naplňování  schválené  koncepce,     
předpoklady a harmonogram realizace – STAŽENO Z PROJEDNÁVÁNÍ 

Odůvodní: MUDr. Vladimír Valenta, Ph.D., 
náměstek pro ochranu a podporu veřejného 

zdraví

3. Informace  Ministerstva  zdravotnictví   o  průběhu  finalizace  zákona  č.  95/2004  Sb.  a  
zákona č. 96/2004 Sb.

4. Závěry
 Komise pro pražské zdravotnictví
 Komise pro řešení aktuálních problémů ve zdravotnictví



 Pracovní skupiny pro evropské fondy 

5.   Sdělení předsedy

6.          Různé

Ke změně programu vystoupila poslankyně Marková, požádala o doplnění k bodu 1 ještě o
sněmovní tisk č.  413 -  Vládní návrh zákona o změně zákona v souvislosti  s přijetím zákona o
rozpočtové odpovědnosti – EU,  který s oběma tisky č. 411 a 412 tvoří jeden logický celek. 

Poslanec Krákora požádal o doplnění v bodu různé o dohodovací řízení – GML jako účastníka
řízení. 

Poslanec  Hovorka  informoval  o  dvou  věcech  z  jednání  podvýboru  pro  ekonomiku  ve
zdravotnictví, zdravotní pojištění a lékovou politiku – dispenzární vyhlášce a dále o podpoře ukotvení
odborných společností a organizací v bodu různé.

Poslankyně  Marková  dále  žádá  o  doplněné  o  problematiku  sociálních  lůžek  –  sociálně
zdravotního pomezí do bodu různé.

Proběhlo hlasování o změně a doplnění programu: PRO: 18, PROTI: 1, ZDRŽELO SE:
0. Program byl schválen (usnesení č. 91).

Ad 1)

K bodu vystoupila  poslankyně Marková,  která  informovala  o tom,  že  tisky  zasahují  i  do
zdravotních pojišťoven, kterým stanovují určité povinnosti (1xměsíčně dát zprávu MZd, MF, plán na
následující 2 roky atd.) Dále hovořila o dluhové brzdě, rezervních fondech a v krátkosti shrnula své 4
pozměňovací návrhy. 
            Dále vystoupil náměstek MF. Ing. Palán. Hlavním cílem předložení sněmovních tisků, celého
balíčku  byla  dosažení  zdravých,  dlouhodobě  udržitelných  financí.  Dále  hovořil  o  střednědobém
rozpočtovém cíli, každý členský stát si určuje jak by mělo vypadat jeho hospodaření, přebytek, deficit,
atd. ČR má nyní -1 deficit HDP. Návrh přichází s novým fiskálním pravidlem – stanovení způsobu
výběru. Součástí ústavního zákona je návrh na zřízení národní rozpočtové rady. Zdravotně pojistné
výhledy jsou plány, které se rolují, aktualizují se každoročně, jde zejména o transparentnost. Nejde
tedy o nic omezujícího, nýbrž o transparentnost. Je potřeba znát parametry u zdravotních pojišťoven
pro odvození výdajových rámců. Náměstek Palán sdělil, že je přibližný odhad lepší než žádný.

doc. Heger: Jedna část pozměňovacího návrhu S. Markové navrhuje zdravotní pojišťovny vyjmout. Je
nutno se bavit o koncepci zdravotního pojištění (z daní nebo z veřej. zdrav. pojištění). Nyní jdeme
cestou  veřejného  zdravotního  pojištění.  Doc.  Heger  zmínil  poslanec  Kalouska,  který  navrhoval
jednotné inkasní místo (výběr, alokace financí). 

• tři pilíře veř. zdrav. pojištění – otázkou je, kam se posouvá?

náměstek MF ing. Jiří Palán 
• nejde o rezervní fond pojišťovny jako takový, ale o celkové obecné rezervy – vše, čím mohou

zdrav. pojišťovny disponovat

posl. S. Marková
• posunutí zdrav. veř. pojištění se má dělat na základě politické dohody, nikoli MF

posl. J. Skalický
• celý balík těchto tisků zasahuje do stávajícího zdrav. pojištění



Dále proběhla diskuse o nastartování nulté brzdy (v případě překročení 55 % HDP a o zapojení RF).
Jedenáct mld. Kč vystačí na fungování zdravotnictví pouze na několik dní. 

posl. J. Skalický
• návrh – pokud nejde vyjmout ZP z tisku, žádost o přerušení bodů a přesunutí na další jednání

výboru

posl. B. Svoboda
•  důležitý je výstupový efekt
•  souhlas s posl. Markovou, musí být politická dohoda napříč spektrem ve věci změny systému

mezi pojišťovnami a poskytovateli

posl. S. Marková
• PN ve dvou rovinách:

412 – varianta maximální – vyjmout ZP z okruhu adresátů nového zákona
varianta  minimální  –  zrušení  povinnosti  zdrav.  poj.,  zpracování  střednědobého  
výhledu 

nově: nepředvídatelné výdaje, výskyt hrom. onemocnění, katastrof, ..

Proběhlo hlasování o přerušení bodu. 
PRO: 18, PROTI: 1, ZDRŽELO SE: 0. Návrh byl přijat (usnesení č. 92,93,94).

Ad 3)
ministr zdravotnictví S. Němeček:

• informace o stavu zákona 95/2004
• nyní po vpř. jde do meziresortního řízení
• předložení v červenci 2015
• snížil se počet základních oborů na 29
• došlo ke zkrácení délky přípravy jako v EU
• nově definovány pojmy odborný dozor a odborný dohled
• 18 základních kmenů definováno přímo zákonem

 
náměstek ministra J. Vymazal:

• informace o stavu zákona 96/2004
• 5 let příprav, nyní v připomínkovém řízení
• snaha  o  maximální  stabilizaci  situace  ohledně  vzdělávání  zdravotních  sester,  prodloužení

vzdělání o rok a  prodloužení 10leté podmínky
• snaha o splnění požadavků EU a zástupců z praxe

ministr zdravotnictví S. Němeček
• největší mediální tlak je okolo oboru pediatrie
• informace o pracovní skupině na MZD, která k těmto zákonům vznikla

posl. J. Koskuba
• lékař  endokrinolog  nesmí  dělat  interní  lékařství,  cévní  chirurg  se  nesmí  zabývat  chirurgií

břicha, atd. - tak vznikají v nemocnicích paradoxy
• u zdravotních sester: nepochopení, proč sestra s maturitou nesmí pracovat samostatně

posl. L. Hovorka
• nastínil problém u PLDD, pediatrů a dále fyzioterapeutů



posl. R. Kostřica 
• je potřeba sestra k lůžku
• právní subjektivita odborných společností ČLS JEP

posl. D. Kasal
• problém s dětskými sestrami, optimální model 4 + 1

náměstek ministra J. Vymazal
• tento model by vyřešil i zdrav. asistenty

posl. L. Heger
• přivítal novou hlavní sestru Mgr. Alici Strnadovou, MBA
• problém v oboru rentgenologie a nukleární medicíny

posl. J. Hnyková
• finanční ohodnocení zdravotních sester na sociálních lůžkách

posl. J. Pastuchová
• lobby vysokých škol, které nutí sestry, aby se vzdělávaly
• důležité, aby to nebyla povinnost, ale svobodný výběr

posl. P. Antonín
• nutná ucelená dohoda nad vzděláváním u obou zákonů (zák. 95 i zák. 96)

posl. I. Nykl
• znepokojení mladých lékařů ohledně nového zákona

ministr zdravotnictví S. Němeček
• ochota se setkat s mladými lékaři

posl. J. Krákora
• pediatrie by měla být pouze jedna
• nutné odlišit psychiatrii a pedopsychiatrii, které by měly mít společný kmen 2 – 3 roky, poté 

studium oddělit
• nedostatek lékařů v této oblasti, nedostatek i zubních lékařů
• málo studentů v těchto oborech, MZD by na toto mělo zareagovat

posl. D. Kasal
• bylo již 6 či 7 sezení ohledně těchto zákonů, na kterých byli přítomni mladí lékaři
• mladí lékaři chtějí přesně definovat dobu, po kterou se budou vzdělávat

posl. B. Svoboda
• nutnost vytvoření jednotného systému vzdělávání

posl. J. Pastuchová
• návrh na usnesení: VZ žádá MZD aby společně s MŠMT zahájilo kroky o převodu SZŠ zpět 

pod MZD

Proběhlo hlasování o usnesení – k převodu SZŠ zpět pod MZD.
PRO: 17, PROTI: 0, ZDRŽELO SE: 0. Návrh byl schválen (usnesení č. 95).



Ad 5) 

Předseda VZ prof. Vyzula informovat přítomné o dalších jednáních výboru dle harmonogramu 
akcí VZ. 

Dále seznámil přítomné s chystaným Summitem ministrů zdravotnictví Číny a zemí SVE, který 
proběhne v Praze v Hotelu Hilton Prague ve dnech 15. - 17. června 2015.

V září ve dnech 23. - 25. 9. 2015 se uskuteční zahraniční pracovní cesta členů VZ do Německa. 
Zahraniční služební cesta VZ do JAR se uskuteční koncem října až začátkem listopadu, termín bude 
ještě upřesněn. Zájemci na obě cesty se mohou hlásit u tajemníka výboru. 

Dále předseda výboru informoval poslance o podzimním výjezdním zasedání VZ do Zlínského 
kraje, které proběhne ve spolupráci s posl. Ludvíkem Hovorkou. 

Petice:
1. Zřízení stanoviště ZZS ve Varnsdorgu – VZ vzal na vědomí
2. Očkování – sněmovní tisk 270 (nyní v Senátu) – žádají:

• převzetí odpovědnosti státu za vedlejší účinky očkování
• individuální očkovací plán
• zrušení zákazu nepřijmout děti bez očkování do dětského kolektivu

- většinou bodů jsme se již VZ zabýval
- petice jsou k dispozici na výboru, možnost seznámit se s nimi a odpovědět pisatelům

Další jednání výboru bude za 14 dní (úterý či čtvrtek). Nyní převzal vedení schůze místopředseda VZ 
MUDr. J. Krákora.

Ad 4)

Komise pro pražské zdravotnictví
posl. L. Hovorka

• komise se zatím nesešla
• komise se bude zabývat situací nemocnice Na Homolce, FN Bulovka a ZZS
• k Nemocnici Na Homolce – informace z kontrolního výboru:

- harmonogram rušení dceřinných společností (zpráva z kontrolního výboru)
• situace ICRC, kde hrozí přerušení spolupráce s Mayo Clinic

J. Bodnár, ředitel odboru evropských fondů, MZD
• informace, které o Mayo Clinik probíhají, jsou z 80 % nepravdivé
• návštěva Mayo Clinic v březnu t. r., aby nastavili nedobře nastavené platební mechanismy, 

nebylo jasné, za co se platí.
• J. Bodnár připraví pro výbor krátkou zprávu, Termín: 30. 6. 2015

Havárie vody na Praze 6
MUDR. Zdena Jágrová, náměstkyně ředitele pro odbornou činnost
a vedoucí protiepidemického odboru HSHMP

• prezentace + informace o průběhu havárie
• 1800 nahlášených onemocnění z toho 0,8%  hospitalizovaných, zhruba 1000 dávek proti 

hepatitidě aplikováno, řešeno s vodovody – situace během několika dní vyřešena



Komise pro evropské fondy
ředitel J. Bodnár, MZD

• prezentace je přílohou zápisu
• MZD jako gestor stanovuje témata, MMR rozděluje finance
• projekt IROP specifického cíle 2.3 na rozvoj infrastruktury pro poskytování zdravotních služeb 

a péče o zdraví – mimo jiné na centra duševního zdraví (4,2 mld. Kč)
• intervence strukturálních fondů je odtržena od reality

posl. I. Nykl
• kontroloři prošli 20 projektů a našli pochybení za 300 mil. Kč

ředitel J. Bodnár
• IOP uvolněn, máme navíc zdroje 
• MZD je jediné, které dokáže finance, které zbyly MMR, vyčerpat
• částka 300 mil. Kč (zmiňovaná posl. Nyklem) není v auditu obsažena
• auditovaným subjektem bylo MMR ne MZD
• MZD nemá ani legitimní právo bránit se proti námitkám

Návrh na usnesení:
VZ žádá MMR o vysvětlení situace ohledně řízení projektů IROP specifického cíle 2.3 na „rozvoj
infrastruktury pro poskytování zdravotních služeb a péče o zdraví“ zaměřených mimo jiné na podporu
zřízení center duševního zdraví.

Proběhlo hlasování o usnesení.
PRO: 14, PROTI: 0, ZDRŽELO SE: 0. Návrh byl schválen (usnesení č. 96)

Ad 6)

Místopředseda VZ J. Krákora informoval o semináři k problematice bezpečného užívání léků, který
proběhl v PS 9. června 2015 a byl na vysoké úrovni. 

posl. L. Hovorka 
• dispenzární vyhláška, nefrologická péče, návrh na novelu této vyhlášky
• náklady na screening 14 mil. Kč

Poslanec L. Hovorka navrhl usnesení:
VZ doporučuje MZD úpravu vyhlášky o dispenzární péči a vyhlášky o preventivních prohlídkách
podle  doporučení  České  nefrologické  společnosti  pro  podchycení  pacientů  s  chronickým
onemocněním ledvin v ohrožených skupinách a začlenění preventivních prohlídek do screeningového
programu.

Proběhlo hlasování o usnesení.
PRO: 12, PROTI: 0, ZDRŽELO SE: 0. Návrh byl schválen (usnesení č. 97).
 
posl. L. Hovorka

• návrh na usnesení o ukotvení odborných společností ČLS JEP

posl. J. Krákora



• nyní nehlasovatelné, otevřeme při projednávání zákona

posl. S. Marková
• žádost  na  ministra  zdravotnictví  o  vysvětlení  odvolání  ředitele  Psychiatrické  nemocnice  v

Dobřanech - jako bod na příští jednání výboru
• zařadit jako další bod příštího jednání výboru - informaci od resortů MZD a MPSV týkající se

zdravotně – sociálního pomezí (závěrečné fáze jednání)

posl. J. Hnyková
• informace o jednání podvýboru VSP, které proběhlo 9. června 2015
• problém ve financování soc. sester – zřejmě bude podporu agregovanému systému – paušální

platby -  žádost o pevné zařazení na příští schůzi výboru
Mgr. Marek Hampel, Grémium majitelů lékáren
PharmDr. Lubomír Chudoba, České lékárenská komora

• informace o dohadovacím řízení o výši úhrady zahájeno
• nesouhlas s tím, že nejsou v seznamu členů dohadovacích řízení

posl. J. Krákora
• příslib, že bude na příštím jednání výboru projednáno

Proběhlo hlasování o možnost vystoupení z řad veřejnosti. 
PRO: 6, PROTI: 0, ZDRŽELO SE: 0. Návrh byl schválen.

Martina Suchánková, Rozalio
• podněty, které vedly k sepsání již zmíněné petice – represe proti očkování
• za rodiče dětí s vedlejšími účinky po očkování by byli rádi přizváni na jednání prac. skupiny na

MZD

posl. D. Kasal
• pracovní skupina se sešla minulý týden, další schůzka 14. 7. 2015
• k odškodnění – debata by měla být, zásadní bude legislativně stanovit obsah, co je nežádoucí

účinek, jak nastavit odškodnění, jak jej vyplácet – dle potřeb dítěte.

      Schůze výboru skončila ve 13.10 hodin.

      Za správnost: Mgr. Martin Blažek

        Bohuslav Svoboda, v. r.                      Rostislav Vyzula, v. r. 
         ověřovatel výboru              předseda výboru
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